
1 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vesti iz Brisela – 2014 #14-04 

 

 

Sažetak: 

 

• Francuske babice na ulici po treći put za četiri meseca 

• Princess Sninagarindra nagrada 

• Nema više instruktora zdravstvene nege u privatnim bolnicama u 

Francuskoj 

 

 

 

sa Engleskog preveo: 

dipl. filolog Miloš Šašić 

 



2 

 

Francuske babice na ulici po treći put za četiri meseca 

 

Nakon četiri meseca protesta koji su otkrisli suštinska odstupanja u sektoru, francuske babice su 

nastavile protest na ulicama 19. februara u Parizu. One žele da Vlada poboljša njihov status.  

Babice su bile na uličnim protestima ispred Ministarstva Zdravlja po treći put u protekla četiri 

meseca. Ovaj protest je organizovan kako bi se podudario sa osmim sastankom radne grupe koja se 

bavi statusnim problemom babica u Francuskoj.  

Prethodni protesti u novembru su okupili između 4 i 6 hiljada babica, a u decembru između 2 i 4 

hiljade. „Više od 6 hiljada babica je šetalo ispred Ministarstva na ovom protestu“ rekla je Caroline 

Raquin, predsednica babičkog sindikata i članica organizacionog komiteta.  

Organizatori, osim ovog protesta, su posebno želeli da babice u bolnicama dobiju mogućnost da 

napuste javnu službu i dobiju status baziran na nekom od bolničkih praktičara. Na drugoj strani, 

zvanični sindikati se nisu priključili ovoj akciji. Oni predviđaju da bi promena ovog statusa bila 

sinonim za prekrijat.  

« Mi nećemo čekati do marta meseca! » 

Sindikati bolničkih praktičara se protive ovom projektu iz drugih razloga. Prema njima, ovo može 

dovesti do zapostavljanja pravilog rada u operativnim salama i samim tim ugroziti majke i 

novoreođenčad. Osim po nekog banera u porodilištima na kome piše „u štrajku“, ovaj pokret nema 

neku vidljivost u ustanovama.  

Sveukupan kolektiv ne sakriva ogorčenje: « Već četiri meseca, mi idemo na sastanke, bezbrojne 

okrugle stolove i konsultacije; pretrpeli smo neke od uvreda na naš račun od pojedinih sindikata, 

odugovlačenje od strane Ministarstva Zdravlja na kraju i neznanje naših sagovornika“. Organizatori 

su u konferenciji za štampu izjavili: „Kao što smo se i plašili, sve je učinjeno kako bi se ućutale babice, 

da se zamore/isrpe legitimni pokreti u profesiji“. Oni su tražili da ministarka Marisol Touraine 

preuzme dogovornost i pokaže „pravu političku hrabrost“. Na izlaganju pred Narodnom Skupštinom, 

ministarka zdravlja je izjavila da je dobiti krajnji zaključak radne grupe zadužene za rešavanje ovog 

problema do marta meseca 2014. godine. „Od tog trenutka, ja ću doneti odluku i ući u pregovore 

vezane za uvećanje plata babica“ rekla je ministarka.  

Zvanični sindikati i kolektiv su želeli brzu presudu, kako bi izbegli povratak na početnu tačku zbog 

ministarske reorganizacije. „Mi nećemo čekati do kraja marta na zvaničnu izjavu“ rekli su iz sindikata. 

Oni i dalje čekaju da vide da li babice ostaju „javni agenti“ kako bi pokrenuli pregovore oko 

povećanja njihovih plata.  

 

Naš Sekretarijat ostaje na raspolaganju za bilo koje dodatne informacije koje su Vam potrebne a u 

vezi sa situacijom babica u Francuskoj.  
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Princess Sninagarindra nagrada 

 

Nagrada fondacije Princess Srinagarinda je osnovana u znak stogodišnjice komemoracije njenog 

kraljevskog visočanstva princeze Srinagarinda Mahodol sa Tajlanda. Ova fondacija, pod 

kraljevskom tajlanskom patronažom, nagrađuje svake godine, pojedinca ili grupu registrovanih 

sestara ili babica, koji su doprineli sestrinskoj ili babičkoj profesiji.  

 

 

 

Svaki pojedinac ili grupa može biti nominovana od strane nacionalnog sestrinskog tela ili nevladinih 

aktera. Nakon toga imena članova se podnose generalnom Sektretarijatu Princess Srinagarinda 

fondacije.  

Navedeni kriterijumi trebaju da se uzmu u obzir pre nominacije: 

− iniciranje 

− praktični značaj 

− značajnost na sestrinskom ili babičkom nivou, značajnost na političkom, nacionalnom ili 

zdravstvenom nivou 

− zalaganje, posvećenost i dostignuća 

− liderstvo i sposobnost rukovođenja 

 

Ceremonija dodele nagrada će se održati u prestižnom Royal Grand Palace u Bangkoku.  

Ukoliko želite da budete nominovani za nagradu, molimo Vas kontaktirajte naš Sekretarijat u Briselu 

kako bi Vam prosledini brojene zahteve i formulare koji su propisani od strane fondacije Princess 

Srinagarinda. 
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Nema više instruktora zdravstvene nege u privatnim bolnicama u 

Francuskoj 

 

Nezadovoljni nekolicinom odluka Francuske Vlade, „Federaciji privatnih bolnica“ preti da više ne 

primaju pripravnike. Zbog ove odluke oseća se nesigurnost među sestrinskim studentima u Lionu, 

Niortu pa čak i u Chamberiu. Najavljeno je dupliranje protesta zbog moguće suspenzije pripravništva 

u privatnim bolnicama počev od 1. marta.  

Poreklo ovog zastoja je konflikt izmedju federacije privatnih bolnica i Francuske Vlade. A u samom 

centru žarista se nalaze studenti francuskog instituta za sestrinstvo.  

Zašto su privatne bolnice te koje su dovele do ove odluke? 

Federacija privatnih bolnica, koja okuplja 1,100 jedinica i pregleda i usluži 8 miliona pacijenata 

godišnje, se protivi raznim vladinim odlukama. Prema njihovom sajtu:  

− „Zabrinuti smo povodom digresije tarife i ugroženi da bude isključena iz misije javnih usluga“ 

− „Vlada odbija da nam da sredstva da efektivno rasporedimo naš zdravstveni kvalitet zarad 

benefita naših pacijenta“. 

Sve ove tačke blokiraju pregovore oko godišnje konvencije povodom tarife, između Ministarstva 

Zdravlja i Zdravstvene zaštite . Ova blokada je srž odluke federacije privatnih bolnica za „blokadu 

ulaznih jedinica“. 

Zašto bi pripravnički staž bio suspendovan? 

Među prtotestnim akcijama od strane federacije privatnih bolnica, postoji 

− Suspenzija već organizovanog stvaranja 3000 radnih mesta za zdravstvene profesionalce; 

− Suspenzija pripravničkog staža. 

 

Pismo, koje je na početku bila jednostavna „pretnja“ sve više biva spremno da se implementira kao 

sekrajnji rok približava.  

„Zašto sestrinski studenti trebaju da ispaštaju zbog ove situacije. Mi smo taoci konflikta koji se ne 

tiče nas“, rekla je Karina Durant, predsednica nacionalne asocijacije sestrinskih studenata. Ova 

studentska asocijacija veruje da više od 30 000 studenata može da bude pogođeno ovom 

suspenzijom.  

Poslednji sastanak u Ministarstvu između svih partija, koji je održan 18. februara, nije uspeo da nađe 

kratkoročno rešenje. „Svako od partnera je ostao na nultom položaju po pitanju rešenja ove 

situacije“, rečeno je iz federacije sestrinskih studenata. 

Za studente koji očekuju da pronađu staž u privatnom sektoru, vrata ostaju zatvorena trenutno.   

 


